
Farm Information

Ethiopia is regarded by many as the birthplace of coffee. It has been cultivated there since 

the 1500s, in much the same way it is grown today. Most coffee grows wild in the shade of 

other trees and is referred to as forest grown coffee. Other coffees grow in gardens along 

with other crops, with minimal agricultural intervention. Some is a bit of a combination, 

where producers lightly cultivate and weed their forest crop in order to ease harvesting. In 

any case, most smallholders produce an average of only 5 bags per year.

Limu lies in the western highlands of Oromia, Ethiopia. This region is known for its abun-

dant water supply as well as its forests (adjacent to those pointed towards as the birthplace 

of Arabica coffee). Most coffee in Limu is semi-forest grown on less than one hectare. Here, 

hummus-rich soils are constantly renewed by the continual fall and decomposition of or-

ganic matter.

Traditionally coffee in Limu was dried in the fruit and stored by producers in their homes 

until taken to a dry mill for exchange. It is only with the recent development of collective 

wet mills in the region that washed Limu coffee has emerged. The availability of water here 

in particular enables the washed process. This process, coupled with the genetic diversity 

of heirloom coffee varieties, yields the characteristic flavor profile. Like the coffee from 

other Southern regions such as Yirgacheffe and Sidamo, Limu is known for citric acidity 

and floral notes.
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Coffees

Country:	 Ethiopia

Region:	 Oromia, Limu

Altitude:	 1.600 - 1.900 masl.  

ETHIOPIA
Limu 
Gr. 2

Variety:	 Heirloom

Processing:	 Washed

Grade:	 Gr. 2

Citrus Black-Tea

Citric Bright Tea-Like

Spices



Farm Information

Äthiopien wird von vielen als die Wiege des Kaffees angesehen. Er wird dort seit den 

1500er Jahren angebaut, und zwar auf fast die gleiche Weise wie heute. Der meiste Kaf-

fee wächst wild im Schatten anderer Bäume und wird als Waldkaffee bezeichnet. Andere 

Kaffeesorten wachsen in Gärten zusammen mit anderen Pflanzen, mit minimalen land-

wirtschaftlichen Eingriffen. In einigen Fällen handelt es sich um eine Kombination, bei der 

die Erzeuger ihre Waldpflanzen leicht kultivieren und jäten, um die Ernte zu erleichtern. 

In jedem Fall produzieren die meisten Kleinbauern durchschnittlich nur 5 Säcke pro Jahr. 

 

Limu liegt im westlichen Hochland von Oromia, Äthiopien. Diese Region ist bekannt für 

ihren Wasserreichtum und ihre Wälder (die an diejenigen grenzen, die als Geburtsstätte 

des Arabica-Kaffees angesehen werden). Der meiste Kaffee in Limu wird in Halbwäldern 

auf weniger als einem Hektar angebaut. Hier erneuern sich die humusreichen Böden 

ständig durch den kontinuierlichen Abbau und die Zersetzung der organischen Substanz. 

 

Traditionell wurde der Kaffee in Limu in den Früchten getrocknet und von den Erzeugern 

in ihren Häusern gelagert, bis er zum Austausch in eine Trockenmühle gebracht wurde. 

Erst mit der jüngsten Entwicklung kollektiver Nassmühlen in der Region ist gewaschen-

er Limu-Kaffee entstanden. Vor allem die Verfügbarkeit von Wasser ermöglicht hier das 

Waschen. Dieses Verfahren, gepaart mit der genetischen Vielfalt der alten Kaffeesorten, 

führt zu dem charakteristischen Geschmacksprofil. Wie der Kaffee aus anderen südlichen 

Regionen wie Yirgacheffe und Sidamo ist Limu für seine zitrische Säure und blumigen 

Noten bekannt.
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Coffees

Land:	 Ethiopia

Region:	 Oromia, Limu

Anbauhöhe:	 1.600 - 1.900 masl.  

ÄTHIOPIEN
Limu 
Gr. 2

Varietäten:	 Heirloom

Aufbereitung:	Washed

Grade:	 Gr. 2

Citrus Black-Tea

Citric Bright Tea-Like

Spices


